
ÄÄNEKOSKEN NUORISOVALTUUSTO PÖYTÄKIRJA

Nuorisovaltuuston kokous
6.5.2024 klo 15:45
Paikka: Kaupungintalon takkakabinetti

Osallistujat:

Nimi: Klo: Tehtävä:

Läsnä: Salla Kärkkäinen 15:47-18:57 puheenjohtaja
Joonas Laitinen 15:47-18:57 sihteeri
Amin Hämäläinen 15:47-18:57
Eeliah Liekkinen 15:47-18:57
Eemil Peuranen 15:47-18:57
Eetu Mäkinen 15:47-18:57
Elis Hytönen 15:47-18:57
Iida Hytönen 15:54-18:57
Iita Hyyrönmäki 16:55-18:57
Jasmin Parantainen 15:47-18:57
Jessika Paananen 15:47-18:57
Jonna Hyyrönmäki 15:47-18:57
Kaapo Kiiski 15:47-18:57
Saga Tervo 15:47-18:57
Sonja Rauhala 15:47-18:57
Taika Honkonen 15:47-18:57
Veera Kinnunen 15:47-18:46

Poissa: Vanessa Lindeman
Iiro Mäkelä

Nuorisotyöntekijät:
Petri Varis
Elina Huuskola

Kummivaltuutetut:
Paikalla:

Paula Forsgrén
Tarja Pullinen
Pilvi Honka

Poissa:
Joni Kotilainen
Paula Maukonen
Riikka Happo
Simo Holopainen
Ville Kivimäki
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Muut:
Paikalla:

Jaana Tani, Äänekosken lukion rehtori
Bella Forsgrén, Suomen kansanedustaja
Petri Oinonen, Perhekeskuskoordinaattori

Poissa:
Jouni Kurkela, Poken rehtori

1. Kokouksen avaus
Kokous avattiin ajassa 15:47.

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus
Kokouksen todettiin olevan laillinen ja päätösvaltainen.

3. Pöytäkirjantarkastajien valitseminen
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Eemil ja Kaapo.

4. Asialistan hyväksyminen kokouksen työjärjestykseksi
Asialista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi.

5. Edustuskäyntien terveiset
Edustajat kertoivat kaupunginvaltuuston ja opetus- ja kasvatuslautakunnan kokouksesta ja nuvahaku
käynneistä.

6. Kummivaltuutettujen terveiset
Kummivaltuutetuilta ei ollut erityistä kerrottavaa.

7. Kaksoistutkintoaloite ja keskustelu (16-16.30)
Esitys: Poken rehtori Jouni Kurkela sekä lukion rehtori Jaana Tani tulevat keskustelemaan
kaksoistutkinnosta nuorisovaltuuston kanssa. Käydään aloitetta yhdessä läpi sekä pyritään
löytämään yhteisiä ratkaisuja aiheeseen.

Esittelijä: Jouni Kurkela ja Jaana Tani

Lukion rehtori Jaana Tani saapui kokoukseen keskustelemaan kaksoistutkinnon tilanteesta. Poken
rehtori Jouni Kurkela ei päässyt paikalle.
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Kaksoistutkinto tarkoittaa lukion osalta ylioppilastutkinnon suorittamista eli
kaksoistutkinnon suorittaja ei saa lukion päättötodistusta.

Ongelmina ovat mm. pitkät matkat tiettyjen Poken toimipisteiden kanssa ja
pitkät työssäoppimisjaksot, jolloin lukio-opintojen suorittaminen on
haastavaa. Myös lukion kurssitarjotin ja jaksojärjestelmä asettavat
rajoituksia. Tani kertoi, että aloitteessa esiin noussut kohta lukion uusien
poissaolokäytäntöjen aiheuttamista ongelmista ei pidä paikkaansa:
kaksoistutkintolaisten kohdalla poissaoloja ei lasketa. Taloudelliset syyt eivät estä kaksoistutkinnon
järjestämistä. Kahden täysin erilaisen koulumuodon on vaikea sovittaa yhteen toimintoja ja
aikatauluja.

Päätös: Nuorisovaltuusto toivoo, että koulut pitäisivät uusista ja nykyisistä kaksoistutkintoa käyvistä
mahdollisimman pitkään kiinni. Nuorisovaltuusto toivoi pokelaisten parempaa tiedottamista
asioista. Toivotaan myös parempaa markkinointia ja tiedottamista jo peruskoulun puolelle
kaksoistutkinnosta. Esiin nousi myös ehdotus, että kaksoistutkintoa käyville laadittaisiin erityisen
tuen suunnitelma, jonka avulla voisi suorittaa mahdollisesti helpommin/väljemmin kursseja.

8. Bella Forsgrénin vierailu (16.30-17.30)
Esitys: Kansanedustaja Bella Forsgrén saapuu vierailulle kokoukseemme, sillä eduskuntavierailun
aikainen tapaaminen peruuntui.

Esittelijä: Salla Kärkkäinen

Päätös: Forsgrén kertoi äänekoskelaisista juuristaan ja nuoruudestaan Äänekoskella sekä kuinka hän
päätyi poliitikoksi ja eduskuntaan. Hän kertoi myös monista kokemuksistaan kansanedustajana.
Lopuksi nuorisovaltuusto esitti kysymyksiä Forsgrénille ja otti ryhmäkuvan.

9. Kuulemistilaisuusinfo (17.30-)
Esitys: Perhekeskuskoordinaattori Petri Oinonen tulee kertomaan toukokuussa järjestettävästä
nuorten kuulemistilaisuudesta sekä siihen liittyvistä yksityiskohdista.

Esittelijä: Petri Oinonen

Päätös: Petri Oinonen kertoi tulevasta nuorten kuulemistilaisuudesta. Esityksessä näytettiin
aiemmin järjestetyn kyselyn vastauksia, joista pidettiin keskustelua.

10. Kaatuneitten muistopäivän seppeleenlasku
Esitys: Sunnuntaina 19. toukokuuta klo 11 suoritetaan sekä Äänekoskella että Suolahdessa
seppeleenlasku kaatuneitten muistopäivän kunniaksi. Äänekoskelle on toiveissa kaksi edustajaa
nuorisovaltuustosta ja mahdollisuuksien mukaan edustaja myös Suolahteen.

Esittelijä: Salla Kärkkäinen

Päätös: Äänekoskelle seppeleenlaskuun valittiin Elis ja Joonas sekä tarvittaessa Salla joko
Äänekoskelle tai Suolahteen.
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11. Bändi-illan kuulumiset
Esitys: Käydään läpi miten sujui 26.4. järjestetty bändi-ilta.

Esittelijä: Tapahtuman työryhmä

Päätös: Tapahtuma eteni hyvin. Tapahtumassa kävi noin 70 henkilöä.
Tapahtuman palautetta käytiin läpi ja se oli pääosin positiivista. Suurinta
kritiikkiä oli taukojen liian pitkä pituus.

12. Muut esille tulevat asiat

1. Nuori miten meillä menee -tilaisuus Koulunmäen koulun ruokasalissa 15.5. klo 17-19

2. Tuotiin esille, että toisen asteen maksullisuuden muuttamista voidaan vastustaa kuntatasolla.
Nuorisovaltuusto laatii aiheesta kannanoton.

3. Pekka Ouli esitti nuorten bändi-illassa, että bändit voisivat osallistua ÄKS:än kesäteemaiseen
musiikkikalenteriin.

4. Hankitaan kauden viimeiseen kokoukseen pitsaa kokoustarjoiluksi.

5. Kuulemistilaisuuteen liittyen kaupunginjohtaja saapuu seuraavaan kokoukseen klo 17:30.

6. Hyvinvointikoordinaattori on vaihtunut ja seuraavan kauden nuva tulee tekemään hänen
kanssaan yhteistyötä.

13. Seuraava kokous
Seuraava kokous pidetään 30.5.2024 klo 16:00 kaupungintalolla

14. Kokouksen päättäminen
Kokous päätettiin ajassa 18:57.

Pöytäkirjan tarkastuksen päivämäärä 8.5.2024


